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BR.0052-2-2/10 
 

Protokół Nr XLIX/2010  
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 18 lutego 2010 r. 
 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 13.50. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło 
udział 18 radnych (nieobecni usprawiedliwieni: Anna Flaczyńska, Renata Walerych, Piotr 
Picyk; lista obecności stanowi załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca 
Prawny, Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej, a 
takŜe Starosta Poznański Jan Grabkowski . 
 
 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLVIII sesji. 
4. Informacja na temat aktualnego stanu projektu budowy instalacji termicznego 

przekształcania odpadów przedstawiona przez doraźną komisję Rady Gminy 
Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji Spalarni oraz Wójta Gminy. 

5. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr 369/LXI/2002 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 17.07.2002 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 1/6, ark. mapy 3 obr. Owińska. 

6. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr 180/XXVIII/2004 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 15.07.2004 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 1/10, ark. mapy 3 obr. Owińska. 

7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru obejmującego ark. mapy nr 9 obrębu 
geodezyjnego Owińska.    

8. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf cen i opłat dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę na terenie gminy Czerwonak. 

9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 144/XXI/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 21 
lutego 2008 r. w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych na terenie gminy Czerwonak w latach 2009-2011. 

10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 166/XXV/2004 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
20 maja 2004 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak równieŜ trybu ich pobierania. 

11. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowościach Kicin i Dębogóra. 
12. Uchwała w sprawie stwierdzenia niewaŜności uchwały Rady Osiedla Leśnego w 

sprawie odwołania Przewodniczącego Zarządu Osiedla Leśnego.  
13. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 7/I/2006 Rady Gminy Czerwonak z dnia 27 

listopada 2006 r. w sprawie wyboru przewodniczących komisji stałych Rady Gminy 
Czerwonak. 

14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
15. Przyjęcie planów pracy komisji stałych rady na 2010 r. i przedłoŜenie sprawozdań z 

działalności komisji w 2009 r. 
16. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 

gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
17. Wolne głosy i wnioski. 
18. Zamknięcie sesji. 
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Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński.  
 Dyrektor CKF „AKWEN” Marcin Napierała przedstawił osoby, którym Wójt Gminy 
Czerwonak przyznał stypendia sportowe: 
Zuzanna Madajczyk – szermierka; 
Miriam Podlewska – pływanie; 
Dawid Szadziul – piłka noŜna; 
Patryk Bandurski – rugby; 
Jakub Kościelniak – bilard. 

Wójt Mariusz Poznański pogratulował sportowcom osiągniętych wyników, wytrwałości i 
pasji. Podziękował za  poświęcenie i cięŜką pracę jakiej się podjęli, Ŝycząc wspaniałych 
wyników.  
   
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 

Wójt Mariusz Poznańskie zgłosił wniosek o umieszczenie w punkcie 11 porządku obrad 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę 339/XLVII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2009r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2010r. W związku z pismem Zakładu 
Ubezpieczeń Społecznych II Oddział w Poznaniu Inspektorat w Gnieźnie dotyczącym 
niedopłaty składek emerytalnych i rentowych za lata 2006/2007 z powodu błędnie naliczonej 
rocznej podstawy wymiaru w/w składek wprowadza się środki w kwocie 2.632,51 zł po stronie 
dochodów i wydatków . 

Na wniosek Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki Terenowej i 
Budownictwa Wójt zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
obejmującego ark. mapy nr 9 obrębu geodezyjnego Owińska.   Komisja wnioskuje o zmiany 
zapisów w tytule projektu uchwały w taki sposób, aby poszerzyć zakres opracowania planu o 
tereny przewidziane pod rolę leŜące na zachód od proponowanego obszaru do osi linii 
wysokiego napięcia. 

Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak poddał pod głosowanie zaproponowane 
zmiany. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Zaproponowane 
zmiany zostały przyjęte 16 głosami przy 1 wstrzymującym się. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach. W 
głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Porządek obrad ze zmianami 
został przyjęty jednomyślnie. 
 
Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLVIII sesji. 
4. Informacja na temat aktualnego stanu projektu budowy instalacji termicznego 

przekształcania odpadów przedstawiona przez doraźną komisję Rady Gminy 
Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji Spalarni oraz Wójta Gminy. 

5. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr 369/LXI/2002 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 17.07.2002 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 1/6, ark. mapy 3 obr. Owińska. 

6. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr 180/XXVIII/2004 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 15.07.2004 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 1/10, ark. mapy 3 obr. Owińska. 

7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru obejmującego ark. mapy nr 9 obrębu 
geodezyjnego Owińska.    
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8. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf cen i opłat dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę na terenie gminy Czerwonak. 

9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 144/XXI/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 21 
lutego 2008 r. w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych na terenie gminy Czerwonak w latach 2009-2011. 

10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 166/XXV/2004 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
20 maja 2004 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak równieŜ trybu ich pobierania. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę 339/XLVII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2009r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2010 r. 

12. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowościach Kicin i Dębogóra. 
13. Uchwała w sprawie stwierdzenia niewaŜności uchwały Rady Osiedla Leśnego w 

sprawie odwołania Przewodniczącego Zarządu Osiedla Leśnego.  
14. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 7/I/2006 Rady Gminy Czerwonak z dnia 27 

listopada 2006 r. w sprawie wyboru przewodniczących komisji stałych Rady Gminy 
Czerwonak. 

15. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
16. Przyjęcie planów pracy komisji stałych rady na 2010 r. i przedłoŜenie sprawozdań z 

działalności komisji w 2009 r. 
17. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 

gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
18. Wolne głosy i wnioski. 
19. Zamknięcie sesji. 
 

Ad.3. Przyjęcie protokołu XLVIII sesji. 
 Radny Marcin Wojtkowiak zgłosił poprawkę do protokołu. Poprawką dotyczyła 
wypowiedzi radnego (strona 10 protokołu nr XLVIII/2010), która brzmiała: „…na nas spoczywa 
brak zaufania społecznego.”, co zostało w protokole opisane jako: „ …brak zaufania 
społecznego to w duŜej mierze wynik działań radnych”. Radny zwrócił się o umieszczenie w 
protokole wypowiedzianych słów.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
z poprawką zgłoszoną przez radnego Marcina Wojtkowiaka. W głosowaniu wzięło udział 17 
radnych z 17 obecnych na sali. Protokół został przyjęty jednomyślnie.  
 
Ad.4. Informacja na temat aktualnego stanu projektu budowy instalacji termicznego 
przekształcania odpadów przedstawiona przez doraźną komisję Rady Gminy Czerwonak ds. 
Monitorowania Lokalizacji Spalarni oraz Wójta Gminy. 
 Przewodniczący Rady podziękował radnym biorącym udział w XVII Wielkopolskim 
Forum Ekologicznym „Spalarnia odpadów w Poznaniu od planów do realizacji”. 
 Przewodniczący doraźnej Komisji ds. Monitorowania Lokalizacji Spalarni Waldemar 
Filipowicz powiedział, Ŝe podczas forum przedstawiono problemy związane z wymaganiami 
w zakresie gospodarki odpadami, omówiono konieczność powstania zakładu termicznego 
przekształcania odpadów oraz przedstawiono doświadczenia z etapu projektu budowy 
spalarni. Dyskusja na forum skupiła głównie oponentów powstania spalarni, w której głos 
zabrał równieŜ Wójt Mariusz Poznański wyraŜając stanowcze „Nie” dla spalarni, co poparte 
zostało wynikami konsultacji społecznych, które omówił radny Marcin Wojtkowiak. 
Przewodniczący komisji doraźnej przedstawił równieŜ kolejną analizę Raportu oddziaływania 
na środowisko, która po raz kolejny negatywnie ocenia raport ze względu na zbyt ogólną 
formę i zbyt małą liczbę informacji. Raport zawiera równieŜ alternatywne rozwiązania 
dotyczące utylizacji odpadów komunalnych – np.: zgazowanie, w tym procesie nie ma 
spalin.  Radny uwaŜa, Ŝe naleŜy podjąć dyskusję na forum rady na temat sposobów 
gospodarki odpadami w kontekście nowych rozwiązań utylizacji. Wyjaśnił równieŜ, Ŝe praca 
zespołu roboczego ds. COŚ i układu komunikacyjnego Poznańskiego Okrągłego Stołu 
Odpadowego, której jest przewodniczącym, ma na celu poprawę działalności COŚ 
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Koziegłowy, a z posiadanych informacji wynika, Ŝe taka kontrola jest konieczna. Układ 
komunikacyjny zgodnie ze wcześniejszymi ustaleniami będzie realizowany po otrzymaniu 
dofinansowania unijnego na budowę spalarni. Inwestycja ma kosztować ok. 120 mln pln. W 
2011- 3 mln (projekty); 2012 - 5 mln;  2013 realizacja inwestycji; 2014 zakończenie inwestycji. 
 Wójt Mariusz Poznański omówił problem własności strumienia odpadów komunalnych; 
jest zwolennikiem rozwiązania, które umoŜliwi gminom decydowanie o tym gdzie trafią 
posegregowane odpady. Podkreślił, Ŝe w tym temacie oraz w sprawie powstania spalarni 
potrzebna jest jedność w działaniu i ścisła współpraca rady i władz gminy.  
 Wójt odczytał informację jaką otrzymał z Urzędu Miasta Poznania o złoŜeniu raportu 
oddziaływania na środowisko, który będzie udostępniony w dniach 18. 02 – 11.03 br. celem  
uzyskania opinii zainteresowanych.  
 Radny Jerzy Wolniewicz zwrócił się z pytaniem co dalej z przynaleŜnością gminy do 
Związku Międzygminnego  „Gospodarki Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” w kontekście 
rozwaŜań alternatywnych rozwiązań składowania i przetwarzania odpadów.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe alternatywne rozwiązania, które pojawiły się niedawno pozostają w 
sferze rozwaŜań i nie moŜna rezygnować z udziału w związku nie mając pewności, Ŝe zadanie 
to uda się z powodzeniem realizować samodzielnie. 
 Radny Marcin Wojtkowiak dodał, Ŝe przynaleŜność do związku międzygminnego 
narzuca ustawa. 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr 369/LXI/2002 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
17.07.2002 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 1/6, ark. mapy 3 obr. Owińska. 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych by w dyskusji odnosili się do kolejnych 
punktów 5, 6 i 7, poniewaŜ dotyczą jednego tematu. 
 Wójt dokonując uzasadnienia projektu uchwały powiedział, Ŝe biorąc pod uwagę 
dalekie zaawansowanie prac nad nowym Studium Uwarunkowań i Kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Czerwonak, które wprowadza nowe spojrzenie na 
kierunki rozwoju Gminy (równieŜ w zakresie objętym uchwałą Nr 369/LXI/2002 Rady Gminy 
Czerwonak z dnia17.07.2002 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 1/6, ark. mapy 3 obr. Owińska oraz uchwały 
Nr 180/XXVIII/2004 Rady Gminy Czerwonak z dnia15.07. 2004 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 1/10, ark. 
mapy 3 obr. Owińska) oraz nowy stan prawny przedmiotowych terenów, naleŜy uznać iŜ 
dalsze prace nad w/w uchwałami wprowadziłyby duŜe zamieszanie proceduralne (zmiana 
kierunku zagospodarowania) które mogłoby skutkować nie zatwierdzeniem procedury przez 
słuŜby wojewody stąd uchylenie przedmiotowej uchwały jest w pełni uzasadnione.   
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały Nr 369/LXI/2002 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17.07.2002 r. w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 1/6, 
ark. mapy 3 obr. Owińska. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Ad.6. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr 180/XXVIII/2004 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 15.07.2004 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 1/10, ark. mapy 3 obr. Owińska. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały Nr 180/XXVIII/2004 Rady Gminy Czerwonak z dnia 15.07.2004 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
działki nr 1/10, ark. mapy 3 obr. Owińska. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 
obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu.  
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Ad.7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru obejmującego ark. mapy nr 9 obrębu 
geodezyjnego Owińska.    
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki 
Terenowej i Budownictwa Tadeusz Sikoń przedstawił radzie wniosek komisji w sprawie 
poszerzenia zakresu opracowania planu o tereny przewidziane pod rolę leŜące na zachód 
od proponowanego obszaru do osi linii wysokiego napięcia. 
 W związku ze zmianą zakresu opracowania Wójt wprowadził  zmianę w tytule uchwały 
i w załączniku. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf cen i opłat dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę na terenie gminy Czerwonak. 

 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk uzasadniając projekt uchwały wyjaśnił, Ŝe zgodnie 
z art. 24 ust. 1 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków 
taryfy cen za wodę pobraną z urządzeń zbiorowego zaopatrzenia w wodę podlegają 
zatwierdzeniu w drodze uchwały Rady Gminy i obowiązują przez okres jednego roku. 

Taryfy ustalane są przez przedsiębiorstwo wodociągowo – kanalizacyjne na podstawie 
niezbędnych przychodów po dokonaniu ich alokacji na poszczególne grupy taryfowe. Ceny i 
stawki określone w taryfie róŜnicuje się dla poszczególnych taryfowych grup odbiorców usług 
na podstawie udokumentowanych róŜnic kosztów zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków. 

Przeprowadzono szczegółową analizę przedstawionej kalkulacji i nie stwierdzono 
uchybień przy jej wykonaniu. W związku z powyŜszym nie zachodzą przesłanki do odmowy 
zatwierdzenia przedstawionych taryf. 

Proponowana podwyŜka spowoduje wzrost ceny 1 m³ zimnej wody dla gospodarstw 
domowych oraz pozostałych odbiorców o 17 groszy ( netto ), co stanowi wzrost o około 6,5%, 
natomiast dla przemysłu o 15 groszy ( netto ), co stanowi wzrost o 5%. 

Zgodnie z w/w ustawą Rada Gminy zobowiązana jest do podjęcia uchwały o 
zatwierdzeniu taryf, w terminie 45 dni od dnia złoŜenia wniosku, albo o odmowie 
zatwierdzenia taryf, jeŜeli zostały one sporządzone niezgodnie z przepisami. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał o związek zmiany taryfy z rozbudową sieci na terenie 
Dębogórzy. Prezes Meliopozu Pan Janusz Gdowski wyjaśnił, Ŝe nie ma bezpośredniej 
zaleŜności. Na cenę wody wpływa wysokość amortyzacji poniesionej przez Meliopoz, 
natomiast rozbudowa sieci została przyjęta do realizacji w planie inwestycyjnym. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 14 głosami, przy 1 
przeciw i 3 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 144/XXI/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 21 
lutego 2008 r. w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych na terenie gminy Czerwonak w latach 2009-2011. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał, czy wszystkie inwestycje zawarte w planie po 
wykonaniu staną się własnością gminy Czerwonak.  Prezes Janusz Gdowski wyjaśnił, Ŝe firma 
Meliopoz jest właścicielem poniesionych nakładów na inwestycje do momentu ich 
zamortyzowania. 
 Drugie pytanie dotyczyło zasadności inwestowania firmy Meliopoz w stacje 
uzdatniania wody (SUW).  
 Prezes Janusz Gdowski wyjaśnił, Ŝe inwestycja w SUW-y umoŜliwić ma zwiększenie 
poboru bieŜącego wody oraz stworzenie rezerwy  dla mieszkańców gminy. 
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 Kolejne pytanie radnego dotyczyło planowanych działań na terenach Dębogórza, 
Kliny , Mielno w ramach realizacji sieci wodociągowej – budowa nowej sieci, czy przejęcie juŜ 
istniejącej infrastruktury.  
 Prezes Janusz Gdowski wyjaśnił, Ŝe Meliopoz prowadzi inwestycje tylko na terenach 
naleŜących do gminy Czerwonak, natomiast przejęcie instalacji istniejącej nie jest moŜliwe ze 
względu na zbyt małą średnicę przesyłu.  
 Radny Leszek Lesiczka  przypomniał, Ŝe były plany budowy ujęcia wody w 
Dębogórze, zapytał co z realizację tego pomysłu w kontekście zabudowy powstającej na 
tym terenie.  
 Prezes Janusz Gdowski wyjaśnił, Ŝe po dokonaniu odwiertów okazało się, Ŝe zasoby są 
niewystarczające. Stąd propozycja przepompowni strefowej w Mielnie, która umoŜliwi 
dostarczenie wody do miejscowości Mielno, Dębogóra, Kliny.   
 Radny  zwrócił się o podanie informacji na temat ilości wody jaka dostarczana jest na 
teren gminy Czerwonak z ujęcia w Kicinie w stosunku do  ilości wody dostarczanej dla całej 
gminy.  
 Prezes Janusz Gdowski wyjaśnił, Ŝe ujęcie w Kicinie ma zatwierdzone zasoby na 
poziomie  314 tys. m3/dobę w stosunku do 1 300 tys. m3/dobę dla całej gminy. 
 Sołtys miejscowości Kicin Helena Stachowiak wyraziła obawę, iŜ dalsza intensywna 
eksploatacja ujęcia w Kicinie związana z rozwojem terenów budownictwa mieszkaniowego 
uszczupli zasoby ujęcia i będzie ze szkodą dla mieszkańców Kicina.  
 Prezes Janusz Gdowski wyjaśnił, Ŝe zatwierdzone zuŜycie wody na dobę zaspokoi 
potrzeby wszystkich mieszkańców korzystających z ujęcia i pozwoli na podłączenie nowych 
odbiorców.  
 Sołtys miejscowości Kliny Andrzej Kosmowski zwrócił uwagę na błąd w załączniku  
projektu uchwały – błędna nazwa ulicy. Zmianę odnotowano.  
 Radny Marek Pietrzyński zapytał o koszty zabiegu obniŜającego twardość 
dostarczanej wody.  
 Prezes Janusz Gdowski wyjaśnił, Ŝe woda badana jest przez Powiatowy Inspektorat 
Sanitarny, jest prowadzona równieŜ kontrola wewnętrzna przez Meliopoz. Woda spełnia 
załoŜone kryteria i nie wymaga mineralizacji. 
 Radny zapytał o źródło środków na budowę i modernizację sieci, które wydatkuje 
Meliopoz.  
 Prezes Janusz Gdowski wyjaśnił, Ŝe firma inwestuje środki pochodzące z amortyzacji 
oraz środki własne  zabezpieczane w latach przyszłych.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 16 głosami, przy 2 
wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 166/XXV/2004 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
20 maja 2004 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak równieŜ trybu ich pobierania. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Małgorzata Brzezińska – Budych 
wyjaśniła, Ŝe po przeprowadzeniu wnikliwej analizy  ponoszonych przez gminę kosztów 
świadczonych usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu 
zamieszkania (zadanie własne gminy o  charakterze obowiązkowym) z uwzględnieniem 
potrzeb i moŜliwości finansowych  osób korzystających z tej formy pomocy, zaistniała 
konieczność podwyŜszenia odpłatności za te  usługi.  
 Koszty te stanowią wydatki związane z zatrudnieniem opiekunek środowiskowych 
wykonujących te usługi. Biorąc pod uwagę rosnącą liczbę osób wymagających tej pomocy 
naleŜy uznać, Ŝe nastąpi wzrost kosztów tego zadania.   
 Proponowana zmiana wysokości odpłatności za 1 godzinę świadczonych usług 
opiekuńczych to kwota 16,00 zł/godz. , a za usługi opiekuńcze specjalistyczne  20,00 zł/godz. 
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 W przypadku usług opiekuńczych jest to wzrost z obecnie obowiązującej  kwoty 9,60 zł 
za 1 godz.  do  kwoty 16,00 zł, natomiast w przypadku usług opiekuńczych specjalistycznych z 
10 ,00 zł za godz.  do  kwoty  20,00 zł. 
 Komisja Polityk Społecznej i Zdrowia zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowanie projekt 
w/w uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych z 15 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Ad.11. Uchwała zmieniająca uchwałę 339/XLVII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2009r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2010 r. 

Skarbnik gminy Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe wprowadza się środki w kwocie 
2.632,51 zł po stronie dochodów i wydatków w związku z pismem Zakładu Ubezpieczeń 
Społecznych II Oddział w Poznaniu Inspektorat w Gnieźnie dotyczącym niedopłaty składek 
emerytalnych i rentowych za lata 2006/2007 z powodu błędnie naliczonej rocznej podstawy 
wymiaru ww.  składek. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
 Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowanie projekt 
w/w uchwały. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych z 15 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta 13 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.12. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowościach Kicin i Dębogóra. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak uzasadniając projekt uchwały powiedział, Ŝe 
z wnioskiem o nadanie nazwy dla drogi w Kicinie zwrócili się współwłaściciele  nieruchomości 
przy niej leŜących, zaproponowali nazwę: Kłosowa. Propozycję zaakceptował sołtys wsi Kicin. 
Propozycja nadania nazwy dla ulicy w Dębogórze „Jaworowa” wyniknęła z ustalonych 
wcześniej nazw ulic dla tej miejscowości, została zaakceptowana przez współwłaścicieli 
nieruchomości  stanowiących drogę. 

Skutki finansowe dla gminy to zakup i montaŜ tablic z nazwami ulic. 
 Komisja Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały. 
 Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Gospodarki Wodnej 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  
 Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowanie projekt  
w/w uchwały. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Ad.13. Uchwała w sprawie stwierdzenia niewaŜności uchwały Rady Osiedla Leśnego w 
sprawie odwołania Przewodniczącego Zarządu Osiedla Leśnego.  
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe z przedłoŜonego w sprawie materiału wynika, iŜ 
odwołanie z funkcji Przewodniczącej Rady Osiedla Leśnego dokonane zostało z naruszeniem 
postanowień obowiązującego Statutu Osiedla Leśnego  i jako niezgodne z prawem 
kwalifikuje się do stwierdzenia niewaŜności  z następujących powodów: 

1. Zgodnie z § 27 ust. 2 Statutu Osiedla Leśnego z wnioskiem o odwołanie Zarządu i 
przewodniczącego zarządu mogą wystąpić:  

a/ 1/10 uprawnionych mieszkańców Osiedla, 
b/ organy Gminy. 

W związku z powyŜszym stwierdzić naleŜy, iŜ radny Osiedla  nie posiada kompetencji do 
składania wniosku o odwołanie  Przewodniczącej Zarządu Osiedla albowiem Statut Osiedla 
Leśnego takiej moŜliwości nie przewiduje.   

2. Do procedury odwołania Przewodniczącej Zarządu Osiedla winny mięć 
zastosowanie zasady postępowania określone w Statucie, do zasad tych naleŜy podjęcie 
uchwały określającej porządek zebrania Rady Osiedla, na którym ma nastąpić odwołanie 
Przewodniczącego Zarządu wraz z określeniem terminu i miejsca posiedzenia.  
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 W związku z powyŜszym wprowadzenie sprawy odwołania Przewodniczącej Zarządu 
Osiedla z pominięciem powyŜszych zasad, jak miało to miejsce w przedmiotowej sprawie, 
stanowi naruszenie postanowień Statutu w tej materii. 

W tym stanie rzeczy, działając na podstawie zagwarantowanego Statutem Osiedla 
Leśnego uprawnienia do sprawowania nadzoru nad działalnością Osiedla Leśnego, w świetle 
stwierdzonego naruszenia prawa przez podjętą uchwałę nr 3 Rady Osiedla Leśnego z dnia 26 
stycznia 2010 r. w sprawie odwołania Przewodniczącej Zarządu Osiedla - Pani Danieli 
Jankowskiej –Bachor,  stwierdzenie niewaŜności tej uchwały jest w pełni uzasadnione. 
 Wójt zwrócił się do doraźnej Komisji Statutowej o zastanowienie się nad wyborem 
najlepszego dla społeczności lokalnej wariantu zarządzania Osiedlem Leśnym.  
 Radny Marcin Wojtkowiak, członek doraźnej Komisji Statutowej, wyjaśnił, Ŝe komisja 
omawiając ten temat doszła do wniosku, iŜ naleŜy zmienić zapisy ordynacji wyborczej, która 
umoŜliwi wolne wybory, podobnie jak ma to miejsce w jednostkach pomocniczych Miasta 
Poznania. Radny uwaŜa, Ŝe naleŜy zastanowić się czy Rada Osiedla Leśnego po 
wydarzeniach jakie miały miejsce ma szanse dobrze funkcjonować, realizując załoŜone 
zadania. 
 Radny Czesław Orlik, członek Rady Osiedla Leśnego, który złoŜył wniosek o odwołanie 
Przewodniczącej Zarządu Osiedla Leśnego wyjaśnił, Ŝe działanie takie spowodowane było 
brakiem moŜliwości wyartykułowania w sposób demokratyczny niezadowolenia z sytuacji 
jaka panuje w radzie osiedla. Zgodził się z wypowiedzią poprzednika o konieczności  
dokonania zmian w statucie i ordynacji wyborczej.  
 Radny Jerzy Stępień, przewodniczący Rady Osiedla Leśnego nie zgodził się z 
twierdzeniem radnego Czesława Orlika o niemoŜności wyraŜenie swojego niezadowolenia 
podczas zebrania Rady Osiedla. Wyjaśnił, Ŝe jako prowadzący zebrania nie ograniczał 
wolności wypowiedzi w Ŝadnym temacie. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się do doraźnej Komisji Statutowej by rozwaŜyć 
moŜliwość zmian w statucie dopuszczających wybór przewodniczącego Rady Osiedla na 
zasadach wyborów powszechnych, tak jak ma to miejsce w wyborach na Wójta gminy. 
 Radny Tadeusz Sikoń podsumowując dyskusję powiedział, Ŝe zgodność jest co do 
tego, Ŝe statut Osiedla Leśnego nie jest doskonały i naleŜy prowadzić intensywne prace nad 
jego zmianą.  
 Radna Daniela Jankowska – Bachor odniosła się raz jeszcze do sytuacji jaka miała 
miejsce podczas zebrania Rady Osiedla Leśnego. Rozwiała obawy co do dalszej efektywnej 
pracy rady osiedla. 
 Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowanie projekt 
w/w uchwały. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta 15 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.14. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 7/I/2006 Rady Gminy Czerwonak z dnia 27 
listopada 2006 r. w sprawie wyboru przewodniczących komisji stałych Rady Gminy 
Czerwonak. 
 Przewodniczący Rady odczytał pismo radnego Przemysława Ptaka w sprawie 
rezygnacji z funkcji przewodniczącego Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 
oraz z członkowstwa w komisjach: Rewizyjnej oraz Handlu, Usług i Prywatyzacji – załącznik nr 
11 do protokołu. W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady przedkłada projekt uchwały 
o odwołanie radnego z pełnionej funkcji i powołanie nowego przewodniczącego komisji. 
 Radny Przemysław Ptak  wyjaśnił, iŜ powodem rezygnacji jest ogrom obowiązków 
zawodowych, który nie pozwala w pełni zaangaŜować się w prace Rady Gminy. 
 Przewodniczący Rady zaproponował kandydaturę radnego Henryka Szczota na 
przewodniczącego Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego, dotychczasowego 
zastępcy przewodniczącego komisji.  
 Komisja Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego, na ostatnim posiedzeniu 
wytypowała radnego Henryka Szczota na przewodniczącego komisji. 
 Radny Henryk Szczot wyraził zgodę na kandydowanie. 
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 Zastępca przewodniczącego Rady Ewa Banaszak odczytała i poddała pod 
głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na 
sali. Uchwała została podjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Ad.15. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
 Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, iŜ praca 
komisji miała na celu próbę wyjaśnienia zainteresowanej bezzasadności złoŜonej skargi. 
Komisja w pełni zgadza się z uzasadnieniem do projektu uchwały, w którym stwierdza się, iŜ w 
dokument wydany przez Wójta Gminy Czerwonak w 1993 roku jest odzwierciedleniem zapisu 
w księdze małŜeństw z 1948 roku i nie nosi oznak fałszerstwa. 
 Zastępca przewodniczącego Rady Ewa Banaszak odczytała i poddała pod 
głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  z 16 obecnych na 
sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Ad.16. Przyjęcie planów pracy komisji stałych rady na 2010 r. i przedłoŜenie sprawozdań z 
działalności komisji w 2009 r. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński  poinformował, Ŝe sprawozdania z działalności 
komisji za 2009 r. oraz plany pracy na rok bieŜący zostały złoŜone w terminie oraz przekazał 
uwagi do przedłoŜonych materiałów.  Zwrócił się do doraźnej Komisji Statutowej o dołoŜenie 
starań by prace nad statutem gminy zakończyć w I półroczu br.  
 Radny Jerzy Wolniewicz, przewodniczący doraźnej Komisji Statutowej zwrócił się do 
zebranych o zgłaszanie uwag i propozycji zmian zapisów statutu gminy i statutów sołeckich. 
 Przewodniczący Rady zaapelował  o pełne zaangaŜowanie rady w prace komisji 
doraźnej. 
 
Ad.17. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Nie wniesiono Ŝadnych uwag do informacji o działalności Wójta Gminy Czerwonak 
jako organu wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 
Ad.18. Wolne głosy i wnioski. 
 Starosta Poznański Jan Grabkowski przedstawił informacje na temat budŜetu Powiatu 
Poznańskiego, waŜniejszych inwestycji. Największa inwestycja - przebudowa drogi  od mostu 
na rzece Warta do drogi 196 – prowadzona będzie na terenie naszej gminy. Kontynuowany 
będzie równieŜ remont Ośrodka Szkolno – Wychowawczego  Dla Dzieci Niewidomych. Gmina 
wraz ze Starostwem kontynuuje budowę chodnika w Kicinie. Prowadzone będą równieŜ 
remonty w liceum w Bolechowie, po zakończeniu których liceum stanie się konkurencją dla 
szkół poznańskich ze względu na komfort nauki, pomoce naukowe i kadrę nauczycielską na 
najwyŜszym poziomie. 
 Starosta przekazał informacje ze spotkania z Wojewodą na temat zagroŜenia 
powodziowego. Powiat Poznański jest regionem najmniej zagroŜonym, mimo to w magazynie 
przeciwpowodziowym zlokalizowanym w Bolechowie w jednostce ratowniczo – gaśniczej 
StraŜy PoŜarnej zebrano kilka tysięcy worków z piaskiem, pompy pływające, agregaty 
prądotwórcze oraz inny sprzęt, który będzie wydawany w przypadku wystąpienia zagroŜenia 
powodziowego. Starosta podał nr telefonu alarmowego całodobowego – 509 230 144 – do 
Wydziału Zarządzania Kryzysowego Starostwa, pod który moŜna dzwonić w sytuacjach 
zagroŜenia dla zdrowia i Ŝycia. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił uwagę na skandaliczny poziom usług słuŜb 
odpowiedzialnych za odśnieŜanie na drogach podległych starostwu. Chodnik łączący 
Koziegłowy z Kicinem odśnieŜony był po kilkunastu dniach. Przypomniał, Ŝe jeśli pomiędzy 
posesją a chodnikiem jest pas zieleni  zarządca drogi odpowiedzialny jest za jego odśnieŜanie 
– taka sytuacja ma miejsce w Kicinie na odcinku od lasu do szkoły podstawowej.  Zdaniem 
radnego zgodnie z prawem odśnieŜanie chodnika w Kicinie nie naleŜy do właścicieli posesji 
przyległych do ulicy Poznańskiej. 
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 Starosta odniósł się do maila autorstwa radnego Marka Pietrzyńskiego w w/w kwestii. 
Zdaniem Starosty list radnego był „stekiem inwektyw i chamstwa”. Wyjaśnił, Ŝe wydał 
stosowne zarządzenie by odśnieŜyć chodniki przyległe do pól i lasów, co zostało wykonane. 
ZauwaŜył, Ŝe do dobrego obyczaju naleŜy sprzątanie przed własną posesją.  
 Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe zostały złoŜone interpelacje przez radnego 
Marka Pietrzyńskiego, odpowiedzi na które zostaną przedstawione na kolejnej sesji.  
 Wójt Mariusz Poznański złoŜył oświadczenie następującej treści: 
 
Szanowny Panie Przewodniczący , Wysoka Rado. 
W dniu dzisiejszym z wielką przykrością muszę Państwa poinformować,  Ŝe  Prokuratur 
Prokuratury Apelacyjnej zakończył postępowanie przygotowawcze i skierował akt oskarŜenia 
przeciwko mojej osobie  do Sądu Rejonowego w Poznaniu. 
 Dopiero w ostatnich dniach stycznia mogłem zapoznać się z aktem oskarŜenia oraz  
jego uzasadnieniem. Przypomnę, Ŝe akt  ten  został podpisany w dniu 29.12.09 roku ,a 

pierwszą czynnością Prokuratury Apelacyjnej było poinformowanie lokalnych mediów. Moim 
zdaniem podany  fakt  pokazuje prawdziwą gradację celów funkcjonowania Prokuratury w 
tej konkretnej sprawie, dla której informacja podana mediom okazała się najwaŜniejsza.   
 Prokurator w przesłanym do sądu akcie zarzuca mi popełnienie przestępstwa 
przypisane art.231 i 271 kk. Przestępstwo z art. 231 polega na przekroczeniu uprawnień lub 
niedopełnieniu obowiązków przez  funkcjonariusza publicznego, a tym samym działanie na 

szkodę interesu publicznego lub prywatnego. Z kolei zarzut  naruszenia art.271  związany jest z 
poświadczeniem nieprawdy w  dokumentach. 
 Oświadczam, Ŝe przez 20 lat mojej pracy na rzecz Gminy Czerwonak i jej mieszkańców 
zawsze kierowałem się interesem naszej małej ojczyzny i działałem dla dobra publicznego. 
Niewinność swą udowodnię przed niezawisłym sądem i  proszę wszystkich o nie wydawanie 
przedwczesnych sądów i opinii na ten temat. Przypominam jednocześnie o treści art. 5 kpk 

„OskarŜonego uwaŜa się za niewinnego, dopóki wina jego nie zostanie udowodniona i 
stwierdzona prawomocnym wyrokiem”  
 W związku  z faktem zainteresowania lokalnych mediów oraz moich przeciwników 
politycznych   przedmiotową  sprawą  czuję się w obowiązku poinformować wszystkich i 
pouczyć o przestrzeganiu  przepisów  kodeksu karnego i prawa prasowego, których  

przedmiotem ochrony jest wymiar sprawiedliwości i zapewnienie jego prawidłowego  
funkcjonowania. 
 Zgodnie bowiem z art. 241§1kk „Kto bez zezwolenia rozpowszechnia publicznie 
wiadomości z postępowania przygotowawczego, zanim zostały ujawnione w postępowaniu 
sądowym, podlega grzywnie, karze ograniczenia wolności, albo pozbawienia wolności do lat 
2.” 

 Zgodnie bowiem z  orzecznictwem i komentarzami do art.241 kk „granice 
dopuszczalnych komentarzy na temat toczącego się postępowania sądowego nie powinny 
obejmować wypowiedzi mogących osłabić nawet nieumyślnie szanse prowadzenia 
rzetelnego procesu lub przyczyniać się do zachwiania społecznego zaufania do sądu w jego 
funkcji sprawowania wymiaru sprawiedliwości”. 
 Jednocześnie nawet dla  dziennikarzy –grupy osób z wielkimi przywilejami w dostępie 

do wszelkiego rodzaju informacji – wprowadzono ograniczenia dotyczące komentowania i 
wydawania opinii co do toczących się postępowań. 
  Art.12. §1.   Prawa prasowego stanowi: Nie wolno wypowiadać w prasie opinii co do 
rozstrzygnięcia w postępowaniu sądowym przed wydaniem  orzeczenia w I instancji. 
 Tak więc tzw. wolność prasy doznaje poprzez ten przepis istotnych ograniczeń w 
zakresie sprawozdawczości sądowej. Ograniczenia te są uzasadnione zarówno interesem 

wymiaru sprawiedliwości, jak i poszanowaniem interesów indywidualnych osób, 
uczestniczących w takim postępowaniu. 
 W związku z tym uwaŜam, Ŝe prowadzenie debaty na ten temat podczas sesji Rady 
Gminy jest nieuzasadnione. Jednocześnie przepraszam radnych i mieszkańców za całą 
sytuację, proszę o wykazanie powagi w  podejściu do tej sprawy i okazanie mi zaufania w 
tym trudnym dla mnie okresie.  
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 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Gospodarki 
Wodnej Andrzej Rajewicz poinformował, Ŝe po konsultacjach z Dyrektorem GOK Sokół 
ustalono, Ŝe gospodarzem Gminnych DoŜynek będzie Bolechowo Osiedle. 
 Marta Stachowiak uczennica klasy III Gimnazjum im. Jana Pawła II w Czerwonaku, 
zastępca przewodniczącego Samorządu Szkolnego zaapelowała do zebranych o 
przekazanie 1% podatku dochodowego na rzecz sióstr Magdy i Moniki Szwajcer chorych na 
mukowiscydozę i rozdała ulotki informacyjne.  Uczniowie we własnym zakresie przez cały rok 
starają się przekazywać pieniądze na leczenie dziewczynek.  
 Radny Marek Pietrzyński poinformował, iŜ w świetle wystąpienia Wójta na 
Wielkopolskim Forum Ekologicznym, które, zdaniem radnego, wyraŜało stanowcze „Nie” dla 
spalarni, wycofuje się z przedłoŜenia radzie uchwały wyraŜającej negatywną opinię o 
działalności Wójta Gminy Czerwonak w zakresie dotyczącym lokalizacji spalarni. 
 Radny zaproponował by wcześniej wspomnianą dyskusję na temat systemu 
gospodarowania odpadami w naszej gminie na bazie istniejących rozwiązań 
technologicznych podjąć juŜ w marcu i kontynuować na kaŜdej kolejnej sesji.  
 Pani Maria Libera, mieszkanka Koziegłów złoŜyła oświadczenie w związku z artykułem 
jaki ukazał się w styczniowy wydaniu bezpłatnego miesięcznika „Nowe Echo Czerwonaka” , 
którego autorem była radna Daniela Jankowska – Bachor. Oświadczenie stanowi załącznik 
nr 14 do protokołu. Zdaniem Pani Marii Libery radna Daniela Jankowska – Bachor posługując 
się inicjałami  obrazowo i precyzyjnie opisała sylwetkę w taki sposób, aby nikt nie miał 
wątpliwości, iŜ chodzi o jej osobę. 
 Poinformowała, Ŝe nie była i nie jest członkiem Rady Osiedla i Zarządu Osiedla 
Leśnego i nigdy nie uczestniczyła w Ŝadnym posiedzeniu. Zatem łączenie jej nazwiska z 
członkami rady i procesem odwołania Pani Jankowskiej – Bachor z funkcji przewodniczącej 
jest bezzasadne i nieprawdziwe. Oświadczyła, Ŝe sprawa procederu nabywania ziemi, w 
którym według radnej  miała uczestniczyć jest pomówieniem i naruszeniem dóbr osobistych, 
a stwierdzenie, Ŝe „sprzedawała nabyte podczas sprawowania funkcji publicznych działki z 
pewnością nie bez określonego zysku” jest kłamstwem, oszczerstwem i pomówieniem. Pani 
Maria Libera wystąpiła przez Kancelarię Adwokacką do Pani Danieli Jankowskiej – Bachor z 
propozycją umieszczenia odpowiedniego oświadczenia wraz z przeprosinami w najbliŜszym 
wydaniu miesięcznika Echo. W przypadku odmowy zmuszona będzie wystąpić na drogę  
postępowania sądowego wobec radnej. 
 Radna Daniela Jankowska - Bachor powiedziała, Ŝe do wypowiedzi Pani Marii  Libery  
odniesie się na drodze sądowej.    
  Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe obrady Rady Gminy nie są miejscem analizy  
doniesień prasowych. Zainteresowanym zaproponował sprostowanie prasowe bądź, jeśli 
uznają za konieczne, wystąpienie na drogę sądową.  
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak zaprosił sołtysów na spotkanie, którego 
celem będzie omówienie procedur i wspólnych działań mających na celu ograniczenie 
szkód związanych z nadchodzącą odwilŜą. Spotkanie odbędzie się 25 lutego 2010 r. w sali 
konferencyjnej o godz. 13.00. 
 Radny Jerzy Wolniewicz przekazał opinie mieszkańców na temat odśnieŜania. Ulica 
Poprzeczna w Owińskich, przy której znajdują się: szkoła Podstawowa, Biblioteka  Gminna, 
Klub „Błękitni Owińska”, Przedszkole Gminne odśnieŜona została tylko na szerokość jednego 
samochodu co uniemoŜliwiało ruch dwukierunkowy. Ze względu na brak właściwego 
utrzymania nawierzchni doszło tam do wielu stłuczek. Radny zaznaczył, Ŝe są miejsca na 
terenie gminy – np.: okolice szkół i przedszkoli, gdzie naleŜy dołoŜyć wszelkich starań by drogi 
były bezpieczne zarówno dla pieszych jak i dla kierowców.  
 Radna Ewa Adamczyk zwróciła się z prośbą o zwrócenie bacznej uwagi na 
utrzymanie pasów drogowych, poniewaŜ mieszkańcy układają tam ogromne kamienie lub 
dokonują nasadzeń, które stają się niebezpieczne dla uŜytkowników dróg – utrudniają zjazd 
samochodu na pobocze drogi bądź ograniczają widoczność. 
 Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Henryk Szczot przekazał opinię 
mieszkańców korzystających z komunikacji gminnej, którzy skarŜą się na to, iŜ na pętli 
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autobusowej Śródka kierowcy autobusów podjeŜdŜają na peron tuŜ przed odjazdem. 
Sytuacja ta była odczuwalna wyjątkowo dotkliwie zwłaszcza podczas ostatnich mrozów.  
Radny zauwaŜył równieŜ, Ŝe mieszkańcy nie mieli okazji przekazać swoich opinii, poniewaŜ nie 
moŜna dodzwonić się do firmy Transkom. Temat zostanie przekazany prezesowi firmy 
Transkom. 
 Radny przypomniał wniosek złoŜony 12 września 2008 r. przez klub Prawo i 
Sprawiedliwość w sprawie powołania zakładu komunalnego na bazie firmy Transkom. 
Wniosek nie doczekał się odpowiedzi.   
 Wójt wyjaśnił, Ŝe zakłady komunalne nie są rozwiązaniem ekonomicznym. Po drugie 
niejasne przepisy prawa uniemoŜliwiają przekazywania zadań własnych gminy spółkom, w 
których gmina ma 100% udziałów. Jeśli przepisy się zmienią będzie moŜna do tematu 
powrócić.  
 Zastępca Przewodniczącego Rady Henryk Szczot zapytał o plany dotyczące 
administrowania cmentarzem komunalnym.  Wójt wyjaśnił, Ŝe zostały złoŜone zapytania o 
cenę na obsługę cmentarza do kilku firm i okazało się, Ŝe  najtańsza oferta stanowiła 1/3 
dotychczas ponoszonych kosztów. W tej chwili prowadzone są rozmowy jednak nie zapadły 
jeszcze decyzje dotyczące zmiany administratora cmentarza komunalnego.  
 Wójt poinformował, Ŝe zostanie rozwiązana umowa z wykonawcą kanalizacji w ulicy 
Źródlanej z uwagi na niedotrzymywanie terminów wykonania prac.   
 Radny Marek Pietrzyński wrócił do pytania z ostatniej sesji na temat uwag i wniosków 
jakie Gmina Czerwonak złoŜyła do wyłoŜonego projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Trzeciej Ramy Komunikacyjnej, odcinek północny. Radny 
otrzymał odpowiedź, Ŝe uwagi takie zostały złoŜone, jednak nie otrzymał z Wydziału 
Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej Ŝadnych dokumentów. W Miejskiej Pracowni  
Urbanistycznej Miasta Poznania poinformowano radnego, Ŝe Gmina Czerwonak nie złoŜyła 
uwag do planu. Radny zwrócił się do Wójta by czuwać nad rozwojem sytuacji. 
 Przewodniczący Rady zapytał o powody usunięcia pojemników do segregacji śmieci 
na terenach budownictwa jednorodzinnego.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe pojemniki usunięto, poniewaŜ mieszkańcy składali przy pojemnikach 
odpady komunalne, wielkogabarytowe. Firma zajmująca się wywozem odpadów 
posegregowanych, która musiała wywieść na wysypisko odpady komunalne na własny koszt 
odmówiła dalszej współpracy. Pojemniki pozostały tylko w miejscach , gdzie mieszkańcy w 
poszanowaniu zasad wraz z sołtysem dbają o porządek. Wójt podkreślił, Ŝe najlepszym 
rozwiązaniem jest segregacja indywidualna przez mieszkańców, którzy otrzymują worki do 
segregacji śmieci od firmy z jaką mają podpisaną umowę na wywóz śmieci. 
 Radna Ewa Adamczyk zwróciła się z prośbą o zamieszczenie informacji o zbiórkach 
wielkogabarytowych odpadów w informatorze gminnym „i wiesz więcej” . 
 Przewodniczący Rady odpowiadając na pytania dotyczące zawalenia się szklarni na 
terenie firmy Owiplant wyjaśnił, Ŝe firma otrzymała zgodę na rozbiórkę tych obiektów  juŜ  2 
lata temu. Do tej pory ich stan techniczny nie zmuszał do szybkich działań, jednak w tej 
chwili, po ustąpieniu zimy zostaną rozebrane.  
 Wójt zaproponował, by Spółdzielnię Socjalną zainteresować tematem – mogłaby 
produkować z odzyskanych materiałów małe szklarnie i prowadzić ich sprzedaŜ.   
 Wójt przedstawił ogólnie zmiany organizacyjne w Urzędzie Gminy: Wydział Gospodarki 
Przestrzennej i Komunalnej stanie się referatem, który będzie podlegał Wydziałowi Gospodarki 
Gruntami, a Referat Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej i Wydział Ochrony Środowiska 
połączą się. Wydział Gospodarki Gruntami wzmocniony zostanie prawnikiem. Wójt 
poinformował równieŜ, iŜ powstało nowe stanowisko pracy w urzędzie – podinspektor ds. 
poŜytku publicznego, podlegające pod Biuro Zamówień Publicznych. W wyniku 
przeprowadzonego konkursu stanowisko to objęła Katarzyna Płonka, która do tej pory była 
zatrudniona na zastępstwo w Biurze Rady.  
 Zmiany nastąpią równieŜ w podziale kompetencji zastępców Wójta. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak poinformował, Ŝe z dniem 31 stycznia br 
rozwiązano umowę z firmą prowadzącą ochronę fizyczną urzędu gminy. W momencie 
powstania centralnego stanowiska monitorowania sygnałów wizyjnych StraŜ Gminna przejęła 
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to zadanie. Prowadzono równieŜ rozmowy na temat zasad współpracy docelowej  - firma 
ochrony, policja, straŜ gminna – w zakresie ochrony przystanków autobusowych, 
monitorowania autobusów komunikacji gminnej i przestrzegania prawa i porządku na terenie 
gminy. 
 
 
Ad.19. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zamknął XLIX sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka  
Magdalena Deckert 
 


